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Transport-, Bygnings- og Boligudvalget har i brev af 23. maj 2018 stillet mig 

følgende spørgsmål (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Marlene Harpsøe (DF). 

Spørgsmål nr. 612: 

Hvad er ministerens holdning til de synspunkter, der frembringes af lokale 

virksomheder i Hillerød om en forlængelse af Hillerødmotorvejen i artiklen 

”Virksomheder: "Byg så dén Hillerødmotorvej" (www.v2lorry.dk, den 22. maj 

2018) og har ministeren i sinde at imødekomme det store behov for en forlæn-

gelse af Hillerødmotorvejen? 

Svar: 

Trængsel på vejene er et stigende problem, og jeg anerkender de omtalte virk-

somheders bekymring for udviklingen på vejene. Virksomhedernes synspunk-

ter i forhold til at forlænge Hillerødmotorvejen er bestemt væsentlige.   

Forlængelsen af Hillerødmotorvejen som motorvej frem til Isterødvejen er på 

nuværende tidspunkt ved at blive VVM-undersøgt. Undersøgelsens resultater, 

herunder projektets anlægsoverslag, forventes at foreligge i løbet af efteråret 

2018 og vil danne grundlag for efterfølgende politiske drøftelser af projektet. 

På nuværende tidspunkt er råderummet til offentlige investeringer begrænset, 

men regeringen vil øge rammen til offentlige investeringer i perioden 2021-

2025. Det giver nye muligheder for at investere i eksempelvis infrastruktur, og 

anlæggelsen af Hillerødmotorvejens forlængelse som motorvej kan indgå i 

overvejelserne herom.  

Beslutningen om anlæg af ny motorvej træffes dog ikke af den til enhver tid 

siddende minister, men af et flertal i Folketinget. 

Med venlig hilsen 

Ole Birk Olesen 
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